
           

Informace pro občany – únor 2012

Rozpočet obce na rok 2012
Na pracovních poradách Zastupitelstva obce, každým rokem upravujeme s finančním výborem rozpočet dle 
jednotlivých kapitol. Pro život v obci je to stálé stejné s určitým povýšením na spotřebu energie jak elektro 
tak topení, na provoz našeho zařízení, na běžnou údržbu všech objektů a na další činnosti s tím spojené. 
Rozpočet se upravuje dle příjmů a výdajů v předcházejícím roce. V letošním roce bude ve výši okolo 3 200 
tisíc korun. Konečná čísla se budou schvalovat na veřejném zasedání. V roce 2011 jsme nenaplnili výdaje 
vzhledem k tomu, že některé stavební činnosti nebyly realizovány. Jako výměna oken v obecním úřadě, 
propojení kanalizace u Bornových a na ostatních, kde byly uspořeny náklady (autobusová čekárna, oprava 
objektů na Dunajce, přístřešek u prodejny apod.)
O potřebách obce z hlediska investiční stratégie jsem psal již před rokem. Je jasné, že pokud chceme 
realizovat investiční výstavbu v obci, tak bez dotačních titulů se nehneme. Připravujeme projekty na 
dostavbu kanalizačního řadu ovšem v omezených nákladech (odkanalizování podnikatelské zóny), na 
protipovodňové opatření nad obcí, na zateplení a opláštění naší školy a na výměnu oken obecního úřadu. 
Vždy však půjde o úspěšnost těchto projektů, zda-li získáme dotaci z prostředků EU nebo z jiných zdrojů. 
Pro nás malé obce je příprava těchto projektů hodně složitá a náročná i vzhledem k nedostatku základních 
finančních prostředků. Malé obce poukazují na jejich špatné přerozdělování. Jsme znevýhodněni 
přepočtem na obyvatele oproti větším městům. Nové rozpočtové určení daní prošlo v parlamentu jenom 
prvním čtením. Tlak některých poslanců je, aby navýšení pro jednotlivé obce zajistil krajský úřad, což by 
bylo pro nás nejvýhodnější, pokud by v tom byly rozpuštěny dotační prostředky kraje.
                                                                                                                      starosta

Provoz obecního sběrného dvoru v roce 2012 
Vážení občané, letošního roku dochází ke změně provozu sběrného dvoru. Dvůr bude v roce 2012 

otevřen pro veřejnost pouze každý sudý týden a to v sobotu od 9,00 do 11,00 hod. Tím přecházíme s 
provozem dvoru na čtrnáctidenní cyklus jako u svozu komunálních odpadů. Popelnice se budou vyvážet 
také v sudý týden a to v pátek. Takže, popelnice v pátek a sběrný dvůr v sobotu. Vše v jednom týdnu 
(sudém). Dále upozorňujeme občany, že veškerý papír jak v balících tak i rozložené a sešlapané kartony je 
třeba ukládat do modrých kontejnerů umístěných za prodejnou. Pouze po naplnění a v krajním případě, je 
možnost uložit papír do sběrného dvora. Veškeré barevné i čiré sklo ukládat pouze do kontejnerů za 
prodejnou. Tabulové sklo z oken patří do zeleného kontejneru, který má na boku drážku pro vhoz. Hadry, 
boty a vše ostatní určené k likvidaci jako směsný odpad lze v pytli Marius Pedersen, který zakoupíte na OÚ 
nebo ve sběrném dvoru) uložit přímo vedle popelnice v den svozu. Ošacení a vše ostatní určené pro 
Diakonii Broumov ukládat ve sběrném dvoře.
            Plasty, polystyren, PET lahve a nápojové kartony sešlapané ukládat do 
žlutých kontejnerů za prodejnou.  Za stavební suť uloženou na skládku ve 
sběrném dvoru se vybírá likvidační poplatek 5,-Kč (za množství stavebního 
kolečka). Toto však většina občanů nedodržuje, protože v letošním roce vybraná 
částka zdaleka neodpovídá množství, které je uloženo na skládce ve dvoře. Jsou 
toho asi čtyři nákladní auta. Pokud se toto nezlepší, dojde k uzavření tohoto 
prostoru a možnost ukládání pouze v sobotu při provozu sběrného dvoru. Třídění 
a ukládání trávy a větví je celkem v pořádku. Za uložení pneumatik a to pouze 
z osobních automobilů bude vybírán poplatek 20,-Kč za 1 kus. Větší pneu 



nebudou odebírány. Upozorňujeme, že autorizovaní prodejci a montážní servisy,
jsou povinni při prodeji a montáži nových pneu odebrat staré zpět v rámci 
recyklačního poplatku, který si účtují. Tato povinnost se nevztahuje na prodejci 
přes internet a různé prodeje v supermarketech. 

Dále bych chtěl upozornit že, zimní údržbu místních komunikací nám již druhý rok zajišťuje družstvo 
Žďár nad Metují. Nejezdí jen pro naší obec. Je třeba ze strany občanů si uvědomit, že se provádí pouze 
projíždění komunikací a ne úklid sněhu. To že dochází někde k nahrnutí sněhu před vjezdy a garáže 
majitelům, to obsluha traktoru neovlivní. Velkým nešvarem je parkování osobních automobilů na 
komunikaci. Ty nejvíce překáží při projíždění. Ústní domluva s těmito majiteli automobilů není nic platná.
Bude třeba se tímto zabývat. Kolikrát ani není sníh kam odhrnout. Průjezd po komunikaci musí být 
zachován pro potřeby obce. Asi to jinak v zimě nepůjde, než že se občas bude muset uchopit lopata.                                                                                                                       

místostarosta  

Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ

které se koná v pondělí dne 27. února 2012 v 19,00 hod. v Motorestu Lucky Luck v Bukovici
Program jednání: 1. Rozpočet   2. Majetkoprávní záležitosti    3. Různé

Těšíme se na Vás     

  

Výše poplatků pro r. 2012
Poplatek za svoz a likvidaci kom.odpadů činí 480,- Kč/osoba,  Tento poplatek je nutno uhradit nejpozději do 31. 3. 
2012 a popelnici opatřit platnou známkou pro r. 2012. 
Poplatek ze psů zůstal beze změny a činí 200,- Kč za prvního psa, 300,- za druhého psa. Za psa, jehož majitelem je 
občan důchodce, je stanoven poplatek ve výši 150,- Kč

Pejsci a pejsánkové
A někdy také pořádní hafani. Řeč je o těch domácích mazlíčcích, co s nimi jejich páníčkové a paničky chodí po 

vsi na procházky a kteří nechávají nevábné pozdravy všude kolem. Teď v zimě je to obzvlášť viditelné. 
Vždycky na počátku roku platí majitelé za své čtyřnohé mazlíky poplatek. Letos se ale v Bukovici potkají 

s novinkou. Při zaplacení poplatku za psa obdrží každý majitel (majitelka) sáčky na psí exkrementy. Návod k použití je 
na nich natištěn. Buďte tedy 
natolik ohleduplní ke svým spoluobčanům 
a po svém miláčkovi ten jeho výtvor pěkně 
do sáčku seberte a odhoďte do nejbližšího 
koše či popelnice. Vám to nic neudělá a v
obci to bude vypadat o něco lépe.

Úspěšný a bezproblémový úklid přeje                                                  
                                      Josef Hejnyš



Co je nového u nás ve škole
31. ledna se rozdávalo pololetní vysvědčení. Téhož dne jsme využili pěkného počasí a provětrali jsme si 

unavené hlavy sportovní činností na Nebíčku. Závodili jsme ve sjezdu na čemkoli. Mohli jste tak vidět děti na 
pekáčích, pytlích, na lopatě i sáňkách.

26. ledna se konal zápis dětí do budoucí 1. třídy. Učitelky i děti se na tuto důležitou událost svědomitě 
připravovaly. Aby i předškoláci byli připraveni, nachystaly jsme na 24. ledna akci Škola před školou. Děti se posadily 
do opravdové třídy a seznamovaly se s tím, jak to bude ve škole vypadat.

Kdybychom řekli, že zápis byl pohádka, byla by to pravda. Konal se totiž v duchu pohádky O rybáři a rybce. 
Rybář (musíme na tomto místě poděkovat panu Grimovi za půjčení rybářského vybavení) rozdával pruty a děti si 
lovily v rybníčcích úkoly. Když je splnily, dostaly papírovou rybičku. Jestliže měly tři rybky, znamenalo to, že všechno 
správně splnily a do školy je určitě vezmeme. Domů si 8 dětí neslo první sešit s první jedničkou, pamětní list a 
samozřejmě rybu (ale papírovou). 
Musíme ocenit pomoc všech dětí, které ve školní družině napekly na pohoštění žloutkové věnečky a buchtu 
nazvanou „prošívaná deka.“ Žáci byli přítomni i při zápisu a malým dětem pomáhali.
A co nás čeká?
24. února - kloboukový karneval. Klobouky si děti budou samy vyrábět,
27. února – začnou jarní prázdniny,
28. března – vynášení Moreny,
30. března – Noc s Andersenem
a 3. dubna upečeme Jidáše i s dětmi ze školky.                                    Ludmila Brátová

Úspěchy šachového kroužku naší školy v Bukovici
Kvarteto našich nejmladších šachistů dosáhlo vynikajících a povzbudivých úspěchů. V Okresním přeboru 

4.členných družstev 22.11.2011 v Hronově obsadilo velmi pěkné 2.místo se 6 body za Přeborníkem okresu družstvem 
ZŠ Police n.Metují „A“ i když v našich možnostech to bylo též! Nejúspěšnějším byl Michal Sirko na 4.šachovnici se 
ziskem 3 bodů, Honzík Trojtl a Daniel Geisler uhráli oba po 2 bodech a v těsném závěsu s 1,5 bodem Jakub Knittel. 
Všichni bojovali s neobyčejným zápalem na vrcholu svých sil až na zbytečnou prohru s Hronovem.

Překvapením byla pozvánka na Krajský přebor do Hradce Králové, který naši odehráli ve stejné sestavě pod 
vedením Oldřicha Hubky a Josefa Trojtla. V silné konkurenci sedmi družstev naši obsadili pěkné 5.místo se 7,5 bodu a 
jen jeden bodík nám scházel k zisku tzv. bramborové medajle za 4.místo! Přeborníkem se stalo družstvo ZŠ Milady 
Horákové Hradec Králové. Naším  úspěchem bylo vítězství 3 : 1 v rivalském utkání s Policí n.Metují. Nejúspěšnější na 
4.šachovnici byl opět Michal Sirko se 3 body,Jan Trojtl 2 body, Daniel Geisler 1,5 bodů a Jakub Knittel 1 bod. I v tomto 
turnaji hráli všichni s plným elánem, podpořeným odpovědným přístupem vzorně representovat nejen svoji školu, 
ale i naši obec Bukovici. Díky všem! Podrobnější hodnocení bude závěrem školního roku ve zprávě celkové činnosti.

Oldřich Hubka

Tříkrálová sbírka 2012

     Tradičně začátkem ledna obcházeli naše domácnosti Tři králové 
s pokladničkami (v Bukovici děti pod vedení  p.Ludmily Klímové). 
Letos se jednalo na policku o 32 skupinek dobrovolníků. Výtěžek 
sbírky bude použit na pomoc a podporu aktivit pro starší, 
osamocené a nemocné lidi, na podporu práce s mládeží, pomoc 
potřebným a rodinám v nouzi, na národní a zahraniční 
humanitární pomoc a na projekty farních Charit v oblasti sbírky. 

Z evidence obyvatel v obci
Statistika     Věkové složení obyvatelstva k 31.12.2011
Narození 1       populace          muži           ženy
Úmrtí 8   0 – 10 let 27 13 14
Ovdovění 5 10 – 20 let 37 20 17
Sňatek 1 20 – 30 let 56 37 19
Rozvod 2 30 – 40 let 53 28 25
Přistěhovaní  6 40 – 50 let 53 25 28
Odstěhovaní             17 50 – 60 let 51 29 22
Stěhování v obci 6        60 – 70 let 43 19 24

70 – 80 let 36 19 17
Věkový průměr žen: 43 80 – 90 let 12    5   7
Věkový průměr mužů: 41 90 – 100 let   1   0   1
Věkový průměr:  42 let. Celkem            369             195                      174

Police nad Metují 57 050,00 Kč

Suchý Důl a Slavný 11 549,00 Kč

Machov, Srbská 23 371,00 Kč

Bezděkov nad Metují 11 726,00 Kč

Pěkov a Hony 6 209,00 Kč

Žďár nad Metují 10 996,00 Kč

Bukovice 8 598,00 Kč

Hlavňov 3 812,00 Kč

Celkem 133 311,00 Kč



Z činnosti Sokola Bukovice ………
Stolní tenisté mají v soutěžích tradičně dvě družstva. Áčko v minulé sezoně sestoupilo po dvou letech z divize do 
krajského přeboru I.třídy. V létě jsme povolili přestup R.Valčíkovi, který měl v divizi velmi dobré výsledky, za lepším 
do Sokolu Třebechovice, bohužel jeho body nám letos chybí a po dvou třetinách soutěže je jasné, že sestoupíme do 
II.třídy. V týmu nastupují T.Dražinovský, M.Šrůtek, P.Šubíř a J.Zmátlo.
Tabulka :

1.Sokol 2 Hradec Králové D 16 15 1 0 0 159:32 47
2.TJ Dvůr Králové n.L. B 16 14 1 1 0 152:78 45
3.Sparta Úpice A 16 12 1 3 0 140:93 41
4.Sokol Železnice A 16 8 1 7 0 120:115 33
5.Jiskra Hořice A 16 7 2 7 0 129:128 32
6.TTC Nové Město n.M. A 16 6 4 6 0 118:118 32
7.Sokol Libchyně A 16 7 1 8 0 106:132 31
8.DTJ-Slavia Hradec Králové D 16 6 1 9 0 100:129 29
9.Sokol Chlumec n.C. A 16 4 2 10 0 109:139 26

10.Sokol Kostelec n.O. B 16 4 2 10 0 103:145 26
11.KPST Hradec Králové A 16 3 0 13 0 92:147 22
12.Sokol Bukovice A 16 0 4 12 0 84:156 20

Béčko hraje okresní přebor I.třídy, v sestavě J.Thér, L.Průša, P.Pohner a V.Kollert. Protože Honza Zmátlo přešel do 
áčka, nemá družstvo na přední příčky a hraje v poklidném středu tabulky :

1.TJ Lokomotiva Meziměstí A 15 13 0 2 0 185:85 41
2.TJ Slovan Broumov B 14 10 2 2 0 139:113 36
3.TJ Jiskra Jaroměř C 14 11 0 3 0 164:88 36
4.TJ Sokol Žďárky A 13 6 4 3 0 128:106 29
5.TJ Sokol Bukovice B 14 6 1 7 0 130:122 27
6.TJ Jiskra Jaroměř B 14 4 5 5 0 128:124 27
7.TJ Sokol Jasenná A 15 6 0 9 0 122:148 27
8.TJ Náchod B 13 5 2 6 0 113:121 25
9.TJ Sokol Česká Skalice B 14 5 1 8 0 115:137 25

10.Jednota Orel Bohuslavice A 13 3 3 7 0 112:122 22
11.TJ Knauf Team Lipí A 14 3 2 9 0 99:153 22
12.TTC Nové Město nad Metují B 15 1 2 12 0 77:193 19

Poslední lednový víkend se sedmička lyžařských nadšenců z Police nad Metují vypravila do italských Dolomitů, kde se 
ve Val di Fiemme účastnili slavného lyžařského maratonu Marcialonga. Mezi nimi i dva členové našeho Sokola, Karel 
Semirád a Miroslav Hejl, i občan Bukovice, Luboš Binar. Na známého Petera Northuga či našeho specialistu Stanislava 
Řezáče samozřejmě nestačili, přesto fakt, že závod v délce 70 km zvládli, zaslouží obrovské uznání….

      MŠ




